

Referat af bestyrelsesmødet i Riisvangens Fællesråd  
Onsdag den 19. juni 2024 kl. 19.00-21.00  
Nordvestpassagen 87

Til stede: Steffen, Jan, Bodil, Agnete, Peter, Eva  
Afbud: Kirstine

1. Valg af dirigent og referent

Jan dirigerer, og Peter skriver referat

2. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt uden ændringer

3. Referatet fra bestyrelsesmødet den 24. april 2024

Godkendt i henhold til forretningsordenen

4. Bøgegadeprojektet - Borgermøde 2. maj 2024

Jan fortalte, at borgermødet havde været frugtbart med en god dialog mellem bygherre og beboere om parkeringsarealer m.v., hvor borgerne ønsker flere P-pladser, så man undgår, at nabo- og tilkørselsveje sander til. Der kommer en fornuftig nedtrapning af højden på byggeriet ud mod Randersvej fra Skovvangsvej og ned mod Lån & Spar. Kommunens repræsentanter var noget mindre fleksible og henviste til grænser mellem magistratsafdelinger som argument for ikke at forholde sig til alternative til- og udkørselsforhold. Forventningen er dog, at der kommer en fornuftig udformning af projektet.

5. Æblemostlaug – status

Steffen fortalte, at der var møde i laugene den 14. maj hos Martin. Det fremgår af referatet fra laugets møde, hvordan laugene planlægger leje af saftpresser, annoncering af pressedage og -steder med videre. Der vil blive kommunikeret på en række platforme, inklusive rundsending af e-mail til Fællesrådets medlemmer.

6. Randersvej 164

Peter fortalte, at der ikke har været kommunikation på sagen, siden beboerne indsendte deres høringssvar. Peter overvejer at søge agtindsigt efter sommerferien for at sikre, at der ikke sker noget, vi ikke er orienteret om.

7. Fællesrådsseminar 27. maj 2024 i Turbinehallen

Seminaret var langt hen ad vejen spild af tid. Jan redegjorde for, hvordan det rundsendinge udkast til samarbejdsaftale mellem Aarhus Kommune og Fællesrådene blev forkastet på mødet. Blandt andet var der åbenlyse juridiske problemer ved forslaget udspil til, hvor meget Kommunen kan bestemme om, hvad en forening (og fællesrådene er foreninger) kan være og gøre. Kommunen skrev ikke referat, så det fremstår uklart, hvad næste skridt skal være. Teknisk Udvalg var pænt repræsenteret på mødet i forventning om, at der kunne laves en aftale. Vores oplevelse er, at kommunens embedsværk har håndteret processen dårligt. Feltet forbliver således svagt reguleret og med uklare

kriterier for økonomisk støtte fra kommunen, stærkt varierende principper for medlemskab i de forskellige fællesråd med videre.

8. Foreningens økonomi og udgifter siden sidst, antal betalende medlemmer, nye medlemmer mv.

Steffen fortalte, at vi nu har 122 medlemmer, heraf otte foreninger. Vores økonomi er fortsat solid.

9. Emner til foredrag/foreningsarrangementer:

Agnete tager fat i Rasmus Ejrnæs efter sommerferien.

Agnete foreslog videre, at vi kan kombinere et foredrag om nabohjælp og tyverisikring med et oplæg af en ingeniør fra Kommunen/Aarhus Vand om overløbsbassiner og regnvandshåndtering.

Arrangementet bør kombineres med en hvervekampagne, som Kirstine før har erklæret sig klar til at lave udkast til.

Steffen foreslog, at vi kan lave et arrangement om, hvad der sker med Aarhus Fremad, som har fået ny international ejer. Det kunne være direktøren eller sportschefen, som fortalte. Steffen undersøger, om Aarhus Fremad vil være interesserede i at stille op til sådan et arrangement.

Vi orienterer hinanden skriftligt om tilsagn og andre nye udviklinger.

10. Samarbejde med områdets andre stakeholders/interessenter

Foredraget med Aarhus Fremad kunne være et eksempel på et sådant samarbejde. Vores Folkehus skal efter renovering have en ny status, og det vil det blive relevant at få en dialog med projektets udviklere om. Anne Skyum, som er Frivilligkonsulent i område Nord og også har folkehusene under sit ressortområde, har lovet at informere os, når der kommer skred i tingene, hvilket dog kan trække ud pga. en kæde af renoveringer og genhusninger.

11. Eventuelt

Agnete har set på en blomsterfrøpulje. Der leveres gerne frø, men beboerne skal selv passe de arealer, der skal sås på, og vi har ikke rigtig sådan nogle områder, da fællesområderne langs vores veje hører under Kommunen.

12. Næste møde

26. august kl. 19 hos Jan